
PROTOKÓŁ Nr XLIII/22 

XLIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży, 

która odbyła się w dniu 9 grudnia 2022 r. od godz. 900 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Brudzeniu Dużym. 

 

Ad 1. 

XLIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży przewodniczył pan Tadeusz 

Wojciech Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży. 

Prowadzący obrady o godz. 900 otworzył XLIII Nadzwyczajną Sesję Rady Gminy Brudzeń 

Duży zwołaną na wniosek Pana Wójta Gminy. Udział w Sesji potwierdziło piętnastu na 

piętnastu radnych, wg listy obecności, stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu. 

Obrady są prawomocne.   

Powitał wszystkich Radnych oraz Gości zaproszonych na posiedzenie, m. in.:  

p. Andrzeja Dwojnycha - Wójta Gminy Brudzeń Duży, 

p. Agnieszkę Maraszek  - Zastępcę Wójta Gminy, 

p. Roberta Kamińskiego - Mecenasa, 

p. Teresę Dądalską – Skarbnika Gminy, 

p. Marzenę Kowalską – protokolantkę, 

Szczególnie powitał wszystkich Państwa Radnych Rady Gminy Brudzeń Duży obecnych 

na Sesji. 

Następnie, po sprawdzeniu listy obecności, stwierdził, iż w sesji uczestniczy piętnastu 

Radnych, co wobec stanu piętnastu Radnych Rady Gminy, stanowi kworum do 

podejmowania prawomocnych decyzji.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że obrady są nagrywane i transmitowane 

na żywo w postaci obrazu, i dźwięku, i zostaną zarchiwizowane. Pan Przewodniczący Rady 

Gminy powitał wszystkich Państwa, którzy obserwują obrady za pośrednictwem Internetu.  

Następnie przedstawił Porządek obrad XLIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń 

Duży.  

 

Porządek obrad 
1.  Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie prawomocności obrad i przedstawienie 

porządku obrad.  

Informacja o nagrywaniu obrad sesji.  

2. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy Brudzeń Duży: 

a. w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brudzeń Duży na lata 

2022 – 2033; 

b. zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Nr XXXIV/244/21 z dnia 30 grudnia 2021 

roku; 

c. w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, stanowiącą podstawę 

wyliczenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz 



rodziców do szkół i placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 

39 ust. 4 i 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe. 

3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad. 

Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie do realizacji. 

Ad 2.  

a) Pierwszym z przedstawionych dokumentów był projekt uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brudzeń Duży w latach 2022 – 2033 wraz  

z objaśnieniami.  

Jako pierwsza głos w dyskusji zabrała p. Teresa Dądalska, Skarbnik Gminy, która 

wyjaśniła, że przez przeoczenie dwukrotnie zostały zaangażowane środki z funduszy 

inwestycji lokalnych w kwocie 669 900 na realizację zadania pn. poprawa wyposażenia gminy 

Brudzeń Duży w infrastrukturę wodociągowo – kanalizacyjną. Przez przeoczenie pierwszy raz 

te środki zostały zaangażowane w uchwale z miesiąca 29 marca, a drugi raz w ostatniej 

uchwale z dn. 15 listopada. W związku z powyższym bieżącą uchwałą ten błąd jest 

naprawiony.    

Następnie Pani Skarbnik wyjaśniła, że inne zmiany są zmianami bieżącymi, tj. zwiększa 

się dochody łącznie w kwocie 209 909,00 zł. Są to dochody bieżące, z czego 201 909, 00 

stanowią środki odzyskane z urzędu skarbowego z tytułu wpłat podatku VAT z lat ubiegłych, 

5 000,00 zł; to dochody z tytułu ponadplanowych dochodów z podatku od środków 

transportowych od osób fizycznych i 3 000,00 zł z tytułu wpływu odsetek za nieterminowe 

wpłaty za odpady komunalne. Łącznie ww. kwoty stanowią sumę 209 909,00 zł, którą 

przeznacza się następująco: kwotę 170,000,00 zł - na wydatki związane z bieżącym 

utrzymaniem dróg, kwotę 31 909,00 zł - na pokrycie wydatków związanych z wypłatą diet dla 

radnych i kwotę 40 000,00 zł - na pokrycie wydatków bieżących w administracji, ale te środki 

przenosi się ze środków zabezpieczonych na zapłatę odsetek od kredytu i obligacji. Ponadto 

Pani Skarbnik dodała, że z ww. kwoty sumę 8 000,00 zł przeznacza się na działania związane z 

promocją gminy.  

Pani Skarbnik poinformowała zebranych, iż uległ zmianie załącznik nr 4, w którym 

zwiększa się plan dochodów bieżących w kwocie 9 050,00 zł na wydzielonym rachunku 

dochodów Szkoły Podstawowej w Brudzeniu Dużym. Przewidziane dochody powstaną  

na paragrafie 0970 dot. wpływu z różnych dochodów (odszkodowania) w kwocie 5 550,00 zł 

oraz na paragrafie 0750 dot. wpływu z najmu i dzierżawy składników majątku w kwocie 

3 500,00 zł i wynosić będą 9 050,00 zł.  

 

Innych uwag, pytań do ww. projektu uchwały nie zgłoszono.   

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję  

w przedmiotowej sprawie i przeprowadził głosowanie w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Brudzeń Duży w latach 2022-2033. 



 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XLIII/308/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 9 grudnia 2022 r. 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Brudzeń Duży w latach 2022-

2033;  

 

b) następnie P. Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, przedstawił 

projekt uchwały zmieniającej  Uchwałę Budżetową Gminy Nr XXXIV/244/21 z dnia 30 grudnia 

2021 r. i otworzył dyskusję. 

 

 Pan Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, iż odczytana uchwała jest konsekwencją 

uchwały podjętej przed chwilą przez Państwa Radnych.   

 

 Następnie otworzył dyskusję.   

 

Pytań do projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową gminy nie zgłoszono.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję w przedmiotowej sprawie 

i przeprowadził głosowanie w sprawie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy  

Nr XXXIV/244/21 z dnia 30 grudnia 2021 r.   

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XLIII/309/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 9 grudnia 2022 r. 

zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Nr XXXIV/244/21 z dnia 30 grudnia 2021 roku; 

 

c) ostatnim omawianym projektem był projekt uchwały w sprawie określenia 

stawki za 1 km przebiegu pojazdu, stanowiącą podstawę wyliczenia zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców do szkół i placówek 

oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 4 i 4a ustawy z dnia 14 

grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe. 

 

Jako pierwsza głos w dyskusji zabrała p. Elżbieta Mrozowska, Kierownik Biura 

Obsługi Szkół Samorządowych, która wyjaśniła, że po uchwaleniu uchwały w sprawie 

określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, która ma być podstawą wyliczenia zwrotu 

rodzicom kosztów transportu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców do szkół, 

Wojewoda Mazowiecki przesłał Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego  

w celu unieważnienia tej uchwały z 15 listopada 2022 r., którą Wysoka Rada podjęła.  



W ww. piśmie nie jest podana przyczyna, ale ze stwierdzenia w  rozmowie telefonicznej z 

Panią, która to pismo przysłała wynika, że stawka musi być określona kwotowo. Nie 

możemy się odwoływać do przepisu w uchwale, który to będzie regulował. Jeżeli Wysoka 

Rada podejmie uchwałę w taki, poprawny sposób, jaki został zalecony przez Nadzór 

Prawny Wojewody, to dalsze postępowanie prowadzone przez Nadzór Prawny 

Wojewody zostanie umorzone. I dlatego jest przedstawiony projekt nowej uchwały, która 

kwotowo określa stawkę za 1 km przebiegu pojazdu, która ma być podstawą wyliczenia  

zwrotu rodzicom kosztów transportu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców do szkół. 

Podsumowując swoją wypowiedź, Pani Kierownik poprosiła Państwa Radnych o podjęcie 

po raz drugi przedmiotowej uchwały Rady Gminy, by móc zwrócić rodzicom koszty 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców do szkół.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy oddał głos p. Robertowi Kamińskiemu 

Mecenasowi, który uzupełnił wypowiedź przedmówczyni i wyjaśnił, iż opiniował uchwałę, 

do której organ nadzoru ma pewne wątpliwości. To, że akt prawny, jakim jest uchwała, 

odsyła do regulacji innego aktu prawnego jest rzeczą całkowicie normalną. Pomysł, który 

przyświecał przygotowującym projekt uchwały był taki, by zmiana rozporządzenia 

mówiącego o zwrotach za przejechany kilometr w delegacjach, automatycznie określana 

była w uchwale. Wtedy uchwały nie trzeba by zmieniać. Pan Mecenas wyjaśnił,  

iż Wojewoda popatrzył na to inaczej, uzasadnił, iż nie może być odesłania do innego aktu 

prawnego. Musi być wskazana konkretna kwota zwrotu poniesionych kosztów. Pan 

Mecenas nie podziela ww. stanowiska organu nadzoru Wojewody, ale gdybyśmy  

nie zastosowali się do zalecenia, musielibyśmy czekać na rozstrzygnięcie nadzorcze,  

a następnie złożyć skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego i czekać  

na rozstrzygnięcie. Procedura byłaby długotrwała.      

 

Innych uwag, pytań do ww. projektu uchwały nie zgłoszono.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży zamknął dyskusję i przeprowadził 

głosowanie w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, stanowiącą 

podstawę wyliczenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz 

rodziców do szkół i placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 39 ust. 

4 i 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe. 

 

Rada Gminy Brudzeń Duży w głosowaniu jawnym imiennym: 

„za” – 15, 

„przeciw” – 0, 

„wstrzymał się” – 0,  

podjęła Uchwałę Nr XLIII/310/22 Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 9 grudnia 2022 r.  

w sprawie w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, stanowiącą 

podstawę wyliczenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów 

oraz rodziców do szkół i placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 i art. 

39 ust. 4 i 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. – Prawo oświatowe. 



 

 Pan Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, zakończył realizację punktu 

drugiego obrad. 

 

Ad 3. Sprawy różne: 

 

Pan Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, przedstawił pismo Naczelnika 

Urzędu Skarbowego w Płocku informujące o wynikach analizy danych zawartych w 

oświadczeniach majątkowych złożonych przez Państwa Radnych. Poinformował,  

by wymienione osoby, zgłosiły się do p. Marzeny Kowalskiej w celu uzyskania informacji  

o uwagach wynikających z ww. analizy oświadczeń majątkowych dokonanej przez 

wskazanego eksperta skarbowego (dotyczy Państwa Radnych: p. Hanna Skierkowska,  

p. Sławomir Marciniak, p. Michał Wrześniewski, p. Andrzej Szwech, p. Anna Pawlikowska,  

p. Tomasz Krankiewicz, p. Iwona Matusiak, p. Sławomir Karpiński, p. Aleksandra Krzemińska, 

p. Ryszard Skonieczny). 

 

Następnie p. Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, iż działalność 

społeczna prowadzona przez Stowarzyszenie CIS „Witamina Ducha” jest postrzegane jako 

działanie pozytywne na terenie naszej gminy. Dodał, że zostało ustalone, iż forma pomocy 

Stowarzyszeniom będzie realizowana za pośrednictwem Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Poinformował, iż taka odpowiedź została wysłana do 

Wnioskodawcy. Pan Przewodniczący Rady Gminy dodał, iż wpłynęło ponownie pismo, które 

nie do końca precyzuje jakąś zmianę. Następnie p. Tadeusz Borowicki odczytał pisma w 

przedmiotowej sprawie, tj. Stowarzyszenia „Witamina Ducha” CIS skierowane do 

Przewodniczącego Rady i Rady Gminy Brudzeń Duży (Wnioskodawca) oraz odpowiedź 

udzieloną przez Przewodniczącego Rady Gminy (dołączone do dokumentacji Sesji). 

Następnie wyjaśnił, iż zarówno odpowiedź jak i wniosek Stowarzyszenia są oczywiste, więc 

nie poddaje ww. sprawy pod dyskusję. Przewodniczący Rady Gminy podkreślił, iż Rada Gminy 

zamierza pomagać Stowarzyszeniu w jego działalności.  

W dyskusji głos zabrał Radny p. Rafał Nowak, który stwierdził, iż jako Prezes 

Stowarzyszenia podpisuje się pod ww. wnioskiem. Wyraził nadzieję, że w przyszłym roku 

rozpocznie się współpraca Stowarzyszenia z władzami Gminy w obszarze problemów 

przytoczonych w piśmie.  

 

Następnie p. Tadeusz Borowicki Przewodniczący Rady Gminy przedstawił Wniosek  

p. Aleksandry Lisowskiej o repatriację, złożony do Urzędu Gminy w Brudzeniu Dużym,  

z prośbą o stworzenie lokalu i warunków umożliwiających osiedlenie się rodziny 

repatriantów na terenie Gminy Brudzeń Duży. Poinformował, iż ww. wniosek został 

skierowany do zaopiniowania do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy.  

O przedstawienie Uchwały w przedmiotowej sprawie poprosił Radną p. Annę Pawlikowską, 

Przewodniczącą ww. Komisji.  



Następnie głos zabrała Radna p. Anna Pawlikowska, która odczytała Uchwałę  

Nr XIX/15/22 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Brudzeń Duży z dnia 28 listopada 

2022 r. w sprawie  wyrażenia opinii w sprawie wniosku z dn. 28.10.2022 r (data wpływu 

31.10.2022r.), który wpłynął od Aleksandry Lisowskiej w sprawie prośby o stworzenie 

warunków dla osiedlenia się rodziny, tj. Państwa Aleksandra Lisowskaia i męża Romana na 

terenie Gminy Brudzeń Duży. Odczytała § 1 ww. Uchwały, informujący o negatywnym 

rozpatrzeniu ww. wniosku wraz z uzasadnienie podjętej decyzji.   

Podsumowując wypowiedź przedmówczyni, p. Tadeusz Borowicki, Przewodniczący 

Rady Gminy wyjaśnił, iż w ramach zasobów lokalowych nic, w ostatnim czasie, się nie 

zmieniło. Brak mieszkań nie daje nam możliwości zaproszenia repatriantów do naszej gminy  

i zabezpieczenia im pracy i bytu.  

  

Ad 4.  

Po wyczerpaniu zagadnień ujętych w porządku obrad XLIII nadzwyczajnej sesji,  

p. Tadeusz Borowicki, Przewodniczący Rady Gminy, podziękował wszystkim za udział  

i o godz. 945 zakończył obrady XLIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Brudzeń Duży. 

 

 

Protokołowała:                                                  Obradom przewodniczył: 

        Marzena Kowalska                         

                                                                     Przewodniczący Rady Gminy Brudzeń Duży 

                                                                             Tadeusz Wojciech Borowicki 

 


